

SÉNAT DE BELGIQUE

SESSION DE 1948-1949.

SÉANCE DU 28 AVRIL 1949.

Rapport de la Commission des Affaires Etrangères chargée d'examiner le projet de loi portant approbation de l'Accord entre la Belgique, la France, le Luxembourg et les Pays-Bas, relatif à la création d'un Bureau International des Brevets, signé à La Haye, le 6 juin 1947.

Présents : MM. GILLON, président; le comte D'ASPREMONT LYNDEN, le baron DE DORLODOT, MERTENS, le baron NOTHOMB, M^{me} SPAAK, MM. TAILLARD, VAN OVERBERGH, VAN ROOSBROECK, VAN ZEELAND, Vos et PHOLIEN, rapporteur.

MESDAMES, MESSIEURS,

Ce projet fut adopté par la Chambre des Représentants en sa séance du 31 mars 1949.

Il s'agit, pour le Parlement, de donner sa ratification à une convention signée à La Haye le 6 juin 1947 par la Belgique, la France, les Pays-Bas et le Grand-Duché de Luxembourg, aux termes de laquelle sera constitué à La Haye un bureau international des brevets dont la mission est définie dans l'exposé des motifs.

Ce bureau donnera aux gouvernements des pays signataires des avis motivés sur la nouveauté des inventions constituant l'objet des demandes de brevets déposées auprès des services nationaux respectifs de propriété industrielle, comme aussi sur la nouveauté des inventions ne faisant pas l'objet de demandes de brevet.

La création de ce bureau est dans la ligne des préoccupations qui amenèrent la conclusion de la convention du 15 novembre 1920.

On observera avec une certaine surprise qu'aucun des treize gouvernements qui marquèrent leur

BELGISCHE SENAAT

ZITTING 1948-1949.

VERGADERING VAN 28 APRIL 1949.

Verslag van de Commissie van Buitenlandse Zaken belast met het onderzoek van het wetsontwerp tot goedkeuring van de overeenkomst tussen België, Frankrijk, Luxembourg en Nederland, betreffende de oprichting van een Internationaal Octrooibureau, ondertekend op 6 Juni 1947, te 's Gravenhage.

MEVROUWEN, MIJNE HEREN,

De Kamer der Volksvertegenwoordigers heeft het ontwerp ter vergadering van 31 Maart 1949 aangenomen.

Het Parlement moet zijn bekraftiging verlenen aan een overeenkomst, welke op 6 Juni 1947 te 's Gravenhage ondertekend werd door België, Nederland, Frankrijk en het Groot-Hertogdom Luxembourg en naar luid waarvan te 's Gravenhage een internationaal octrooibureau zal worden opgericht waarvan de opdracht in de memorie van toelichting is belicht.

Dat bureau zal aan de regeringen der deelnemende landen met redenen omklede adviezen verstrekken omtrent de nieuwheid van de uitvindingen, waarvoor octrooien worden aangevraagd bij de onderscheiden nationale diensten voor rijverheidseigendom, alsmede omtrent de nieuwheid van de uitvindingen waarvoor geen octrooiaanvragen worden ingediend.

De oprichting van zulk bureau ligt in de lijn van de overwegingen die geleid hebben tot de overeenkomst van 15 November 1920.

Men zal met enige verwondering vaststellen dat geen der dertien regeringen, die 29 jaar geleden hun

U.o.r :

Documents de la Chambre des Représentants :

211 (Session de 1948-1949) : Projet de loi ;

272 (Session de 1948-1949) : Rapport.

Annales de la Chambre des Représentants :

30 et 31 mars 1949.

Zie :

Gedr. Stukken van de Kamer der Volksvertegenwoordigers :

211 (Zitting 1948-1949) : Wetsontwerp ;

272 (Zitting 1948-1949) : Verslag.

Handelingen van de Kamer der Volksvertegenwoordigers :

30 en 31 Maart 1949.

accord il y a quelque vingt-neuf ans, ne se décida à solliciter la ratification législative nécessaire.

Il semble bien que la raison de cette étrange passivité trouve sa cause dans ce que les signataires avaient poursuivi une idée sans doute trop ambitieuse pour l'époque, à savoir la création d'un brevet international.

Notre Ministère des Affaires Economiques n'a, au demeurant, pas abandonné ce projet et l'accord de Benelux permet d'espérer l'institution d'un brevet unique intéressant les trois puissances signataires.

L'activité du bureau de La Haye, que nous avons résumée ci-dessus, est définie dans l'article 1^{er} du projet.

Elle ne fera en rien double emploi avec celle du bureau de Berne créé par la convention d'Union de Paris du 20 mars 1883, dont la raison d'être est d'effectuer le dépôt des marques de fabrique des personnes qui s'adressent à lui. Le bureau de Berne est, en outre, un organisme de centralisation législative pour les brevets, marques, dessins et modèles industriels.

L'activité du bureau de Berne et celle du futur bureau de La Haye se complèteront; il est même envisagé de faire siéger au conseil d'administration à La Haye le directeur du bureau international de Berne, mais à titre purement consultatif.

La participation financière des Etats est prévue à l'article 9. On envisage pour la Belgique une participation de l'ordre de 6.000.000 de francs par an.

Un article de cet import a figuré au budget des Affaires Economiques pour 1948, mais il n'a pas été utilisé, la ratification de la convention de La Haye n'ayant pas encore eu lieu.

Un article du montant de 6.000.000 de francs figure au budget des Affaires Economiques pour 1949. Son adoption sera soumise au vote du Parlement.

Il n'est nullement exclu que la participation de la Belgique vienne à disparaître dans l'avenir si les circonstances permettent au bureau de La Haye de vivre de ses propres rentrées.

Votre Commission, constatant que la création du bureau de La Haye amènera pour les industriels belges de sérieux avantages, recommande à la Haute Assemblée le vote du projet de loi.

Le projet et le présent rapport ont été adoptés à l'unanimité.

Le Rapporteur,
J. PHOLIEN.

Le Président,
R. GILLON.

instemming betuigden, de vereiste wetgevende bekrachtiging hebben gevraagd.

De oorzaak van zulke vreemde handelwijze schijnt wel te schuilen in het feit dat de ondertekenende landen een voor het tijdstip al te stout denkbœld hadden gekoesterd, en wel: de instelling van een internationaal octrooi.

Ons Ministerie van Economische Zaken heeft dat plan echter niet opgegeven; dank zij de Benelux-overeenkomst, kan men verhopen dat er voor de drie deelnemende mogendheden één enkel octrooi tot stand zal komen.

De hierboven samengevatte bedrijvigheid van het bureau te 's Gravenhage is in artikel één van het ontwerp bepaald.

Zij zal in genen dele een herhaling zijn van de taak van het bureau te Bern, dat werd opgericht bij de Unieovereenkomst van Parijs, dd. 20 Maart 1883 en moet zorgen voor het deponeeren der fabrieksmerken van de personen die zich tot hem wenden. Het bureau te Bern is bovendien een lichaam van wetgevende centralisatie voor de industriële octrooien, merken, tekeningen en modellen.

De bedrijvigheid van het bureau te Bern en die van het toekomstig bureau te 's Gravenhage zullen elkaar aanvullen; er wordt zelfs overwogen de directeur van het internationaal bureau te Bern zitting te verlenen in de raad van beheer te 's Gravenhage, echter alleen met raadgevende stem.

De geldelijke bijdrage der staten is in artikel 9 bepaald. Voor België wordt een bijdrage van zowat 6 miljoen frank per jaar in het vooruitzicht gesteld.

Een post van die hoegroothed was op de begroting van Economische Zaken voor 1948 uitgetrokken, maar werd niet gebruikt, daar de overeenkomst van 's Gravenhage nog niet bekrachtigd was.

Een krediet van 6 miljoen frank wordt op de begroting van Economische Zaken voor 1949 uitgetrokken. Het Parlement zal er zich moeten over uitspreken.

Het is geenszins uitgesloten dat de bijdrage van België in de toekomst zal wegvalLEN, indien het bureau te 's Gravenhage van zijn eigen inkomsten kan bestaan.

Uw Commissie heeft bevonden dat de oprichting van het bureau te 's Gravenhage aan de Belgische industrieën ernstige voordelen zal bezorgen, en zij beveelt de Hoge Vergadering aan het wetsontwerp goed te keuren.

Het ontwerp en het verslag werden eenparig aangenomen.

De Verslaggever,
J. PHOLIEN.

De Voorzitter,
R. GILLON.